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با انتشار مطلبی مطرح شد
حسرت مارتین اسکورسیزی برای 

درگذشت ری لیوتا

همدلی|  کارگردان سرشــناس آمریکایی با انتشار 
مطلبی برای از دست رفتن فرصت همکاری بیشتر 
با ری لیوتا ابراز تأسف کرد. به نقل از ورایتی، مارتین 
اسکورسیزی به تازگی با انتشار مطلبی در »گاردین« 
ضمن ابراز تأســف از درگذشــت ری  لیوتــا و ادای 
احترام به یاد این بازیگر، از فرصت های ازدست رفته 
نوشت. اسکورسیزی که با ری لیوتا در فیلم »رفقای 
خوب« همکاری کرده بــود، پس از اکران این فیلم 
کلاسیک در سال ۱۹۹۰ گرچه با دیگر بازیگران این 
فیلم مانند رابرت دنیرو و جو پشی بار دیگر همکاری 
کرد، اما هرگــز فرصتی برای کار دوباره با لیوتا پیدا 
نکرد. پس از مرگ ناگهانــی لیوتا که ماه پیش رخ 
داد؛ اسکورســیزی از این فرصت ازدست رفته و این 
که دیگر هرگز با این بازیگر ملاقاتی دست نداده بود، 
ابراز تأســف کرد. اسکورسیزی در این مطلب نوشته 
است: برنامه های زیادی داشتیم که دوباره با هم کار 
کنیم اما زمان بندی هیچ وقت جور نشد و یا پروژه ها 
آنچه باید باشند، نبودند. اکنون از این بابت متأسفم. 
وقتی بازی ری را در »داستان ازدواج« در نقش وکیل 
طلاق دیدم – او واقعاً در این نقش ترســناک است 
و دقیقاً به همین دلیل بامزه به نظر می رســد – به 
یادم آمد که چقدر می خواســتم با او در این مقطع 
از زندگی اش همــکاری می کردم و جاذبه حضورش 
را که بســیار با دوران جوانی و بازیگر ســرزنده ای 
که ملاقات کرده بــودم متفاوت بود بار دیگر محک 
می زدم. اسکورسیزی در ادامه از حسرتش می نویسد 
و این که کاش می شد یک بار دیگر او را می دید تا به 
او بگوید همکاری شــان چقدر برایش ارزشمند بوده 
است. وی می افزاید: اما شاید می دانست. امیدوارم که 
دانسته باشد. اسکورسیزی همچنین از بی باکی لیوتا 
در زمان فیلم برداری نوشته و این که وی اندکی پیش 
از شروع فیلم برداری یکی از سکانس های احساسی 
فیلم »رفقای خوب« متوجه شد مادرش که مبتلا به 
سرطان است، در حال مرگ است. اسکورسیزی اصرار 
کرد که او صحنه را ترک کند تا با مادرش باشــد اما 
بازیگر نپذیرفت و ادامه داد و فیلم برداری انجام شد 
و اشک هایی که او در این صحنه می ریزد، اشک های 
واقعی لیوتا برای مادرش است. این فیلم ساز در ادامه 
نوشته اســت: واژه »بی باک« اغلب برای بازیگران به 
کار می رود و دلیل خوبی هم برایش وجود دارد زیرا 
بازیگران باید بی باک باشــند. آن ها باید جلو بروند، 
تلوتلو بخورند، شکســت بخورنــد و حتی با خطر 
مضحک به نظر رسیدن کنار بیایند. این بخشی از این 
حرفه اســت. در »رفقای خوب« در بیشتر صحنه ها 
به صورت بداهه  کار  کردیم و بسیاری از اعضا همدیگر 
را می شناختند و مرد جدیدی که وارد شد ری لیوتا 
بود که وی آن چنان همراه شد که انگار سال ها با هم 
کار کــرده بودیم. ری لیوتا به صورت غیرمنتظره ماه 

پیش از دنیا رفت.

استعدادیابی تازه در شبکه سه
»قهرمان« پروژه بین المللی می شود

همدلی|   شبکه سه سیما قرار است با مسابقه بزرگ 
»قهرمان« سراغ ساخت اســتعدادیابی جدیدی در 
ســطح بین الملل برود. به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 
سیما، »قهرمان« در حوزه رشته های مختلف ورزشی 
طراحی شده است و شــامل مراحل هیجان انگیزی 
می شود که شــرکت کنندگان خود را با چالش های 
متفاوتی مواجــه می کند. این مســابقه برگرفته از 
نمونه هــای خارجی و موفق جهانی اســت که نیرو، 
سرعت عمل و اســتقامت شرکت کنندگان از نکات 
اصلی و مهم آن محسوب می شــود چراکه آن ها با 
چنین شــاخصه هایی باید برای حضور در مسابقه با 
یکدیگر رقابت کنند. مســابقه بزرگ »قهرمان« به 
تهیه کنندگی محمدحسین ســعادتی و کارگردانی 
محمد پیوندی بــه زودی فراخوان خود را منتشــر 
می کند تا میزبان شــرکت کنندگان اولین فصل از 
مسابقات باشــند. »قهرمان« پس از انتشار فراخوان 
خود وارد مرحله راســتی آزمایی می شود و پس ازآن 
با ۴۰۰نفر به صورت رسمی اولین مرحله این مسابقه 
را آغاز می کند. جزییات دیگر پروژه جدید شبکه سه 

به زودی اعلام خواهد شد.

دریچه

همدلی| علی نامجو: بسیاری از اهالی تئاتر در این سرزمین ادعا 
دارند که جشنواره بین المللی تئاتر فجر مهم ترین رویدادی است 
که در طول سال در این حوزه در کشورمان رخ می دهد. بااین همه 
اما بررسی ادوار گذشته این فستیوال نمایشی نشان از آن دارد که 
تئاتر فجر در دهه هایی که از عمرش سپری شده نه سیاست گذاری 
مشخص داشته، نه چشــم اندازی پیش روی خود تعریف کرده و 
نه حتی دبیرانش در طول ۴۰دوره گذشــته بر مبنای متر و معیار 
مشخصی انتخاب شده اند و برخوردی نظام  مندی با اهالی تئاتر و 
آثار متقاضی برای حضور در این رویداد، صورت گرفته اســت. اگر 
بخواهیم به مرور نام هایی که در ۴۰دوره جشنواره تئاتر فجر به عنوان 
دبیر در این رویداد مســئولیت داشته اند، بپردازیم، اشخاصی را در 
این سیاهه خواهیم یافت که از منظر هنری، سیاسی حتی مکتب 
و خاستگاه تئاتری با هم تفاوت های بنیادینی داشته اند. دوره های 
اول، دوم، سوم، چهارم و پنجم جشنواره تئاتر فجر با دبیری طاها 
عبدخدایی برگزار شد. در دوره های ششم، هفتم، هشتم، نهم و دهم 
علی منتظری دبیر جشــنواره تئاتر فجر بود. دبیری دوره یازدهم 
جشــنواره تئاتر فجر را حســین جعفری بر عهده داشت. حسین 
فرخی نام دیگری اســت که دبیری دوره های دوازدهم و سیزدهم 

را به نام خود ثبت کرد.
محمود عزیزی دبیر دوره چهاردهم بود. در پانزدهمین دوره از این 
رویداد رحیم نجفی برزگر دبیر بود. در دوره های شانزدهم و هفدهم، 
حسین ســلیمی این مسئولیت را بر عهده داشت و مجید شریف 
خدایی دبیر دوره های هجدهم، نوزدهم، بیســتم، بیست و یکم و 
بیســت و دوم جشنواره تئاتر فجر بود. دبیری جشنواره تئاتر فجر 
در دوره بیست و سوم به فرهاد مهندس پور، رسید. حسین مسافر 
آستانه دیگر نامی بود که در دوره بیست و چهارم دبیری جشنواره 
تئاتر فجر را بر عهده گرفت. ســعید کشن فلاح در دوره بیست و 
پنجم دبیر بود و در دوره بیست و ششم این رویداد نمایشی مجید 
سرسنگی این مسئولیت را پذیرفت. در دوره بیست و هفتم باز هم 
نوبت به حسین مسافرآستانه رسید تا این عنوان را بپذیرد. حسین 
پارسایی دیگر دبیر جشنواره تئاتر فجر بود که این عنوان را در دوره 
بیست و هشتم بر عهده گرفت. در دوره بیست و نهم محمد حیدری 
دبیر شــد تا نوبت به دوره سی ام و دبیری رحمت امینی رسید. در 
دوره ســی و یکم باز هم قرعه به نام سعید کشن فلاح افتاد تا این 
عنوان را بر عهده بگیرد. در دوره ســی و دوم قادر آشنا دبیر شد و 
سی و سومیم دوره جشنواره تئاتر فجر با دبیری اردشیر صالح پور 
همراه بود. در دوره سی و چهارم و سی و پنجم سعید اسدی دبیر 

شد و در دوره سی و ششم باز هم فرهاد مهندس پور این مسئولیت 
را بر عهده گرفت. سی و هفتمین و سی و هشتمین جشنواره تئاتر 
فجر با دبیری نــادر برهانی مرند همراه بود و دو دوره پایانی را هم 
دوباره حسین مسافرآستانه دبیری کرد. در این دوره هم نام کوروش 
زارعی به عنوان دبیر چهل و یکمین دوره جشنواره بین المللی تئاتر 
اعلام شده است. در طور دوره های مختلفی که تا امروز از برگزاری 
جشنواره تئاتر فجر پشت سر گذاشته شده است، با احتساب دوره 
چهلم و یکم که در پیش است، ۲۰نفر به عنوان دبیر در این رویداد 
فعالیت داشــته اند و دراین بین برخی از نام ها بیش از یک دوره و 
تعداد معدودی بیش از ســه دوره این مســئولیت را داشته اند. با 
بررسی این اسامی و تطبیق سنواتی مشخص می شود که در آغاز 
راه و حتی در میانه مسیر، رؤسای مرکز هنرهای نمایشی دبیری 
جشنواره را بر عهده داشتند و در دوره ای هم که ساختار اداری تئاتر 
از مرکز به اداره  کل تنزل پیدا کرد، مدیرکل های هنرهای نمایشی. 
در دیگــر دوره ها نیز برخی هنرمندان و چهره های مدیریتی دبیر 
جشنواره بودند؛ اما هیچ وقت معلوم نبوده و البته هنوز هم مشخص 

نیست که دبیر جشنواره تئاتر فجر بر چه مبنایی و متکی به چه متر 
و معیاری انتخاب می شود.

جشــنواره تئاتر فجر یکی از رویدادهای تئاتری ایران است که در 
زمانی به عنوان مهم ترین رویداد در این حوزه محســوب می شد. 
زمانی با توجه به محدودیــت امکانات تئاتری که مهم ترین آن ها 
سالن های تئاتر بود، جشنواره تئاتر فجر مجالی بود برای گروه های 
تئاتری که با حضور در جشــنواره امکان اجرای عمومی اثر خود را 

فراهم می کردند.
همچنین در دوره هایی این جشــنواره امکانــی بود برای معرفی 
چهره ها و استعدادهای جوان به تئاتر ایران. از زمانی هم که تصمیم 
به برگزاری جشــنواره تئاتر فجر به صورت بین المللی گرفته شد، 
گروه هــای تئاتر خارجی نیز در این رویــداد حضور پیداکرده و به 
اجــرای آثار خود می پرداختند کــه دراین بین برخی هنرمندان و 
گروه های شناخته شده تئاتر جهان حضور داشتند. اما به مرورزمان 
برگزاری جشنواره تئاتر فجر جنبه آماری به خود گرفت و دیگر به 
لحاظ کیفی تأثیرگذاری پیشین خود بر تئاتر ایران را نداشت. این 

کاهش کیفیت در بخش بین الملل جشنواره هم بسیار مشهود شد 
و در اکثر دوره ها گروه ها و آثاری به ایران آمدند که حرفی به لحاظ 

کیفی نداشتند و فقط تزیین کننده آماری بخش بین الملل بودند.
موارد مختلفی درباره چرایی پایین آمدن تأثیرگذاری جشنواره تئاتر 
فجر مطرح شده و می شود اما شاید یکی از مهم ترین دلایل این روند، 
نبود سیاست گذاری مشخص، مدون و نداشتن چشم اندازی درست 
و کارشناسانه باشد. نبود این سیاست گذاری مشخص باعث شده 
تا هر چهره ای که دبیری جشــنواره را بر عهده می گیرد به صورت 
سلیقه ای خط مشی ای را برای جشنواره در نظر بگیرد؛ گاه جشنواره 
تئاتر فجر رقابتی برگزار می شود، گاه غیررقابتی، گاه بخش هایی به 
آن افزوده و گاه تعداد بخش ها کم می شــود، گاه بین المللی و گاه 
داخلی، گاه به جوانان تئاتری توجه بیشتر می شود و گاه کمتر، گاه 
گروه های تئاتر استان های مختلف مرکز توجه هستند و گاه کمتر.

به نوشــته مهــر، وقتی هم برای جشــنواره تئاتر فجر شــورای 
سیاست گذاری شــکل می گیرد، این شورا خروجی کارشناسانه و 
خاصی ندارد و به هیچ سند و چشــم انداز درستی برای برگزاری 
دوره های آینده جشنواره دســت پیدا نمی کنند. وضعیت بودجه 
جشنواره تئاتر فجر هم که موضوعی تکراری است زیرا بودجه تئاتر 

ایران وضعیت مشخصی ندارد و بلاتکلیف است.
نکته جالب این است که در اکثر دوره های جشنواره افرادی که دبیر 
می شوند با هیجان و انرژی صحبت از برگزاری جشنواره در سطح 
کیفی بالا می کنند و به مرورزمان از این هیجان و انرژی کاســته 
می شود و سرانجام اعتراف می کنند که مشکلات و سختی ها بسیار 

است و نمی توان به راحتی از پس آن ها برآمد.
درســت اســت که نمی توان از جشــنواره تئاتر فجر توقع داشت 
به تنهایی پاسخگوی تمامی نیازهای تئاتر ایران باشد ولی می توان 
این توقع را داشت که بعد از برگزاری ۴۰دوره که دیگر وارد چهل 

و یکمین دوره آن می شویم، دارای سیاست گذاری مشخص باشد.
البته این واقعیت را نمی توان نادیده گرفت که کلیت تئاتر ایران هم 
دارای سیاست گذاری مشخصی نیست و هر وزیر، معاون هنری و 
مدیرکل هنرهای نمایشی با سلیقه و زاویه دید خاص خود با تئاتر 

برخورد و برای آن مسیر تعیین می کنند.
باید منتظر ماند و دید چه نگاه و سلیقه ای بر چهل و یکمین دوره 
جشنواره تئاتر فجر حاکم خواهد شد و با دبیری کوروش زارعی در 
این دوره ســطح کیفی و کمی جشنواره بین المللی تئاتر فجر چه 
تغییری خواهد کرد؛ از سوی دیگر این تغییر مسیر رشد را در پیش 

خواهد گرفت یا سقوط؟

به بهانه معرفی دبیر چهل ویکمین دوره جشنواره بین المللی تئاتر فجر

پس از 40سال هنوز معیار انتخاب معلوم نیست

همدلی| »موقعیت مهدی« به تازگی توانســته با جذب بیــش از ۴۰۵هزار مخاطب در 
سینماها و ۱۳۰هزار مخاطب در اکران های سیار به فروش ۱۴میلیاردی در گیشه برسد. با 
گذشت حدود دو سال از آغاز ویروس کرونا و اثرات مخرب آن بر کم رونق شدن سینماها، 
در حال حاضر و با کاهش چشم گیر این ویروس منحوس، چشم امید بسیاری از سینماداران 
و فیلم ســازان به اکران های نوروز ۱۴۰۱ بود تا شاهد سر پا شدن سینماها پس از مدت ها 
خواب زمستانی باشند. با اعلام ترکیب فیلم های اکران نوروزی که شامل فیلم های »سگ 
بنــد«، »روز صفر«، »مرد بازنده«، »موقعیت مهدی«، »قدغن«، »شــادروان« و »گل به 
خودی« بود، ترکیبی از فیلم های مختلف در ژانرهای متفاوت را شــاهد بودیم که به نظر 
می رسید بتوانند پاسخگوی نیاز مخاطبان علاقه مند به سینما با سلیقه های مختلف باشند. 
در این میان و با گذشــت مدتی از اکران فیلم های سینمایی نام برده، مانند روال هر ساله 
شــاهد استقبال مخاطبان از ژانر کمدی بودیم. فیلم سینمایی »سگ بند« به کارگردانی 
مهران احمدی که در همان روزهای ابتدایی اکران با اقبال خوبی از ســوی مخاطبان در 
سینماها مواجه شد و در صدر فروش سینماها در ایام نوروز قرار گرفت. نکته قابل توجه اما 
در اکران نوروزی امسال، استقبال مخاطبان از تنها فیلم حاضر در ژانر دفاع مقدس در میان 
فیلم های ترکیب نوروزی بود. »موقعیت مهدی« اولین ساخته هادی حجازی فر که شاید 
کمتر کسی فکر می کرد فیلمی غیرکمدی در این ژانر در زمانه ای که مردم علاقه بیشتری 
به فیلم های شــاد و کمدی نشان می دهند بتواند در گیشــه نوروزی پس از فیلم »سگ 
بند« در رتبه دوم گیشــه قرار بگیرد. این فیلم سینمایی که حدود ۱۲هفته از آغاز اکران 
آن می گذرد؛ به تازگی توانسته با جذب بیش از ۴۰۵هزار مخاطب در سینماها و ۱۳۰هزار 
مخاطب در اکران های سیار به فروش ۱۴میلیاردی در گیشه برسد و عنوان پرفروش ترین 
فیلم دفاع مقدس تاریخ ســینمای ایران را از آن خود کند. در این مدت و با پایان اکران 
بســیاری از فیلم های ترکیب نوروزی و نمایش فیلم های جدید بر پرده سینما، »موقعیت 
مهدی« همچنان کف فروش خود را حفظ کرده، در میان پنج فیلم پرفروش گیشــه قرار 
دارد و مخاطبان زیادی را در سینماها و اکران های سیار به تماشای روایت متفاوت زندگی 
شهیدان باکری نشانده است. بررسی گیشه هفتگی فیلم هم نشان می دهد که اولین ساخته 
هادی حجازی فر بعد از گذشت دو ماه و نیم از آغاز اکرانش، به طور متوسط هر هفته حدود 
۲۵۰میلیون تومان فروش دارد که سهم قابل توجه این فروش در سینماهای شهرستان ها 
رخ می دهد که بررسی ذائقه مخاطب و علت فروش این فیلم بعد از گذشت این مدت نکات 
قابل توجهی را در خود دارد که قابل بررسی است. این در حالی است که پیش ازاین فیلم های 
»عقاب ها« و »کانی مانگا« در دهه۶۰، »آژانس شیشه ای« و »لیلی با من است« در دهه ۷۰ 
و سه گانه »اخراجی های۱و۲و۳« در دهه۸۰ عنوان پرفروش ترین فیلم های سینمای دفاع 
مقدس در کشور را به خود اختصاص داده و در دهه۹۰ نیز فیلم های »چ«، »شیار ۱۴۳« 
و »تنگه ابوقریب« جزو آثار پرفروش سینمای دفاع مقدس بودند. به بهانه فروش »موقعیت 
مهدی« به سراغ تعدادی از سینماداران تهران و شهرستان ها رفتیم تا دلایل اقبال مخاطبان 

از این فیلم را بررسی کنیم.
 »موقعیت مهدی« بهترین اثر تاریخ دفاع مقدس است

ســجاد نوروزی؛ مدیر پردیس ســینمایی آزادی که »موقعیت مهدی« به سرگروهی این 
سینما روی پرده رفته است، درباره میزان استقبال مخاطبان از این فیلم در مدت اکران و در 
شرایط فعلی گفت: اگر بخواهم ژانری برای »موقعیت مهدی« انتخاب کنم، ژانر ملی را برای 
آن برمی گزینم و دلیل موفقیتی را هم که به دست آورده است، مدیون این اتفاق می دانم، 
»موقعیت مهدی« فراتر از دسته بندی ها و ژانرهای مرسوم در سینماست. ژانر سینمای ملی 

فراتر از همه دسته بندی ها موضوعیت و اساساً با هویت و ماهیت مملکت ما سروکار دارد 
و بدان گره خورده است. مدیر پردیس سینمایی آزادی با اشاره به اینکه با توجه به فضایی 
که در حوزه اکران وجود دارد، موفقیت »موقعیت مهدی« دور از انتظار بود، بیان کرد: اگر 
بخواهیم شرایط تکنیکال و خاص اکران را در نظر بگیریم، »موقعیت مهدی« در ۱۲هفته ای 
که از اکرانش می گذرد، اساساً نباید موفق می شد؛ اما به دلیل آنکه این فیلم سینمایی فراتر 
از دسته بندی ها و مسائل سینماست، توانست ماهیت خود را تثبیت و موفقیت خوبی را در 
گیشه کسب کند که این اتفاق مدیون هوش کارگردانش است. او تأکید کرد: البته با توجه 
به شرایط فعلی می توان گفت موفقیت خوبی را در اکران کسب کرده چراکه ممکن است 
در شرایط ایده آل چیز دیگری به عنوان خوب مدنظرمان باشد اما در این شرایط »موقعیت 
مهدی« هم برای ما به عنوان سینمادار و هم برای مخاطب اتفاق خوشایندی را رقم زد و اگر 
ازاین دست تولیدات در سال یک تا دو مورد داشته باشیم به رشد ماهیتی ما کمک می کند. 
مدیر پردیس سینمایی آزادی با بیان اینکه تمام تیپ های اجتماعی با هر نگرش سیاسی و 
سبک زندگی »موقعیت مهدی« را می پسندند و با آن ارتباط برقرار می کنند، مطرح کرد: 
ما از ابتدای انقلاب تاکنون، به لحاظ پروداکشــن و محتوا، اثری مانند »موقعیت مهدی« 
نداشتیم و باید بگویم این فیلم سینمایی یک اثر نمونه و منحصربه فرد در سینمای ایران و 
بهترین اثر تاریخ دفاع مقدس است. حتی شاید بتوان گفت فیلم های خاطره انگیزی مانند 

»دیده بان«، »مهاجر« و »دوئل« بعد از »موقعیت مهدی« قرار می گیرند.
او در پایان بیان کرد: پردیس سینمایی آزادی سرگروه »موقعیت مهدی« است. همچنین 
این فیلم موفق شده است با گذشت سه ماه از آغاز اکران، کف فروش خود را حفظ کند به 
همین دلیل اکرانش در سینمای ما ادامه و پنج سانس در روز به این فیلم اختصاص دارد.

 هادی حجازی فر در تبریز محبوبیت دارد
همچنین فرهاد باغشــمال؛ مدیر امور ســینمایی آذربایجان شرقی با اشــاره به این که از 
۱۸اسفندماه ۱۴۰۰ اکران »موقعیت مهدی« به کارگردانی هادی حجازی فر در سینمای 
قدس تبریز آغاز شــده است، گفت: اکران این اثر همچنان ادامه دارد و فعلاً دو سانس در 
روز به این فیلم در پردیس ســینمایی قدس تبریز اختصاص پیداکرده است. او ادامه داد: 
هم اکنون نزدیک به ۱۲هفته است که از اکران این فیلم می گذرد و باید بگویم »موقعیت 
مهدی« در ماه اول، اکران بســیار خوبی را پشــت سر گذاشت که پس ازآن نیز ادامه پیدا 
کرد. نمایش موفق این اثر نشان داد که فیلم هایی که در ژانر دفاع مقدس ساخته می شود، 
همچنان مخاطب دارد و امیدوارم ازاین دست آثار بیشتر تولید شوند. مدیر پردیس سینمایی 
قدس تبریــز، با بیان اینکه اکران »موقعیت مهدی« در تبریز به چند دلیل اهمیت دارد، 
مطرح کرد: موضوع فیلم، به مسئله ناموس، غیرت، دین و جهاد بازمی گردد. از سوی دیگر 
زبان فیلم ترُکی آذری بود و بســیار از ترک زبانان به همین دلیل از فیلم استقبال کردند. 
باغشمال در پایان سخنان خود مطرح کرد: همچنین هادی حجازی فر در تبریز محبوبیت 
دارد و مردم به او علاقه مندند. از سوی دیگر در این مدت فعالیت رسانه ای مداوم باعث شد 
»موقعیت مهدی« از ابتدای اکران تا کنون جزو پرفروش های گیشه قرار بگیرد و در حال 

حاضر هم عنوان پرفروش ترین فیلم تاریخ دفاع مقدس را از آن خود کرده است.
 ورود به موضوع جنگ از نگاه خانواده و پیوند آن با زندگی شخصی

مژگان زرگر؛ مدیر پردیس سینمایی ملت هم با اشاره به اینکه پس از موفقیتی که »موقعیت 
مهدی« در چهلمین جشنواره فیلم فجر به دست آورد و نظر داوران را به خود جلب کرد، 
مردم به ویژه قشر جوان کنجکاو و مشتاق تماشای این فیلم بودند، مطرح کرد: افرادی که به 
گیشه مراجعه می کردند از قشرهای مختلفی بودند که دوست داشتند این اثر را تماشا کنند. 
همچنین برایم جالب بود که مخاطبان سینما مایل به تماشای »موقعیت مهدی« بودند که 
هم زمان با فیلم های کمدی و سایر آثار اجتماعی روی پرده رفت. مدیر پردیس سینمایی 
ملت، با اشاره به دلایل موفقیت این فیلم گفت: ورود به موضوع جنگ از نگاه خانواده و پیوند 
آن با زندگی شخصی و واقعی افراد یکی از دلایل موفقیت این اثر است. همچنین فیلم نامه 
نقش بسیار مهمی را در »موقعیت مهدی« ایفا کرد. زرگر با بیان اینکه تا زمانی که یک فیلم 
به کف فروش نرسد، اکران آن در سینما ادامه دارد، تصریح کرد: البته که این فیلم به دلیل 
حجم تبلیغات شهری و تلویزیونی، شانس این را داشت که مخاطب بیشتری جذب کند و 
طبیعتاً فیلمی که در حال فروش است نیاز به اکران آنلاین ندارد. از سوی دیگر مردم  دوست 
دارند فیلم را روی پرده بزرگ و محیط سینما ببینند و نمایش آثار با ژانر دفاع مقدس در 
سینما وضعیت بهتری دارد. او در پایان بیان کرد: در حال حاضر پردیس سینمایی ملت ۴ تا 
۵سانس در روز را به »موقعیت مهدی« اختصاص داده است چراکه باوجود اکران فیلم های 

جدید به ویژه در ژانر اجتماعی و کمدی، این اثر همچنان مخاطب دارد.
 »موقعیت مهدی« به خاک سپرده نمی شود

احمدرضا بهبهانی؛ مدیر امور ســینمایی حوزه هنری خراســان رضوی و مدیر پردیس 
سینمایی هویزه مشــهد بیان کرد: خوشبختانه »موقعیت مهدی« در مشهد با استقبال 
بسیار خوب مخاطبان مواجه شده و تاکنون نزدیک به ۸۰۰میلیون تومان فروش داشته که 
قابل قبول است. به گفته مدیر پردیس سینمایی هویزه مشهد، »موقعیت مهدی« هم اکنون 
در سه ســالن و هفت ســانس متفاوت در روز در پردیس سینمایی هویزه مشهد اکران 
می شــود. بهبهانی با اشاره به اینکه »موقعیت مهدی« همچنان ظرفیت دیده شدن دارد، 
مطرح کرد: اگر دوباره تبلیغات محیطی و تلویزیونی انجام بگیرد، قطعاً این اثر مخاطبان 
بیشتری پیدا می کند. او افزود: »موقعیت مهدی« یک اثر ارزشی است و باید دیده شود. در 
حقیقت باید به دیده شدن این فیلم ها کمک کنیم تا جزو پرُفروش های گیشه قرار بگیرند 
اگرچه این اتفاق افتاده و این فیلم از زمان اکران تاکنون همیشه در صدر لیست پرُفروش ها 
بوده است. مدیر پردیس سینمایی هویزه مشهد با اشاره به اینکه اکران های مردمی به دیده 
شدن این اثر به ویژه در شهر مشهد کمک کرده است، تصریح کرد: مردم از اکران مردمی در 
این شهر بسیار استقبال کردند و ما علاوه بر میزبانی از عوامل فیلم، میزبان احسان باکری 
نیز بودیم. بهبهانی با بیان اینکه اگرچه از زمان اکران فیلم مدتی گذشته است اما استقبال 
همچنان ادامه دارد و می توان به عنوان یک اتفاق خوب از این قضیه یاد کرد، تصریح کرد: 
اگرچه قیمت بلیت بالا رفته است و شاید مردم رفتن به سینما را در اولویت قرار ندهند اما 
مخاطبان هنوز برای تماشای »موقعیت مهدی« به سینما می آیند و راضی از سالن خارج 
می شوند. او در پایان بیان کرد: »موقعیت مهدی« که بسیار برای آن زحمت کشیده شده، 
اثری ارزشمند اســت که در یادها می ماند و به خاک سپرده نمی شود. امیدوارم این گونه 

فیلم ها بیشتر ساخته شوند تا ذائقه مخاطب نیز تغییر کند.

»موقعیت مهدی« چگونه پرفروش شد؟
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